

International Labor Network of Solidarity and Struggle
Réseau Syndical International de Solidarité et de Lutttes
Rede Sindical Internacional de Solidariedade e de Lutas
Red Sindical Internacional de Solidaridad y de Luchas
Rete Sindacale Internazionale di Solidarietà e di Lotta
الشبكة النقابية العالمية للتضامن والنضال

Internationales Gewerkschaftsnetzwerk der Solidarität und des Kampfes



www.laboursolidarity.org

The member organisations of the **Network Rail Without Borders support this appeal from our comrades in **Japan**.**

Let's establish a nationwide network of militant labor unions! / Break through the brutal oppression against Kan-Nama! / Withdraw dismissal of 1,047 National Railway Workers! / Stand against the Corona massive unemployment!

**Call for endorsement to November 1 National Workers' All-Out Rally/
Stop Constitutional Revision! 10 Thousand Workers' Grand March**

Initial Endorsers:

Solidarity Union of Japan Construction and Transport Workers Kansai Area Branch (Kan-Nama)

Metal and Machinery Workers' Union in Osaka (Minato-Godo)

National Railway Motive Power Union of Chiba (Doro-Chiba)

Nationwide Movement against the Division and Privatization of National Railways and for the Withdrawal of the Dismissal of 1,047 National Railway Workers (Nationwide Movement of National Railway Struggle)

Grand Workers March to Stop Constitutional Revision and War

Now is the decisive moment to vigorously develop and strengthen the struggle for the revival of labor movement. It is our task of critical importance to establish a nationwide network of militant labor unions. Let's all work together! We are holding the 23rd November National Workers All-out Rally / Stop Constitutional Revision! 10 Thousand Workers' Grand March on November 1st this year.

Triggered by the Division and Privatization of National Railways in 1987, a series of neoliberal agenda has become rampant in our society. For desperate survival of the capitalist system, every realm of our society—employment, healthcare, social security system, education, etc.—has been put into a horrible state under the control of the “principle of competition”, which has brought forth a devastating social disparity with 21 million casual workers.

Capitalism now has no room for growth. Nevertheless, in order to maintain the capitalist system, the government sacrifices workers, orders the Bank of Japan to shift to unlimited purchases of Japanese government bonds and stocks, furthermore, invests the pension funds into the stock market. At the time when things have come to reach the limit and the brink of collapse, the COVID-19 pandemic has revealed the profound darkness of neoliberalism. A tidal wave of bankruptcies and massive unemployment is coming in this fall. “Enough is enough!”—everyone feels so and is trying to put his/her anger into action. People's anger flames up everywhere in the world and our history is going to change.

The Division and Privatization of Japan National Railways (JNR) in 1987 was the biggest union busting and the worst dismissal in postwar Japan, that forced out 200,000 railway workers from their workplaces. On May 28, 1998, the Tokyo District Court ruled that the Japan Railway Companies (JRs) had no legal responsibility for the dismissal of 1,047 national railway workers at the time of the Division and Privatization of JNR because the JNR and the succeeding JRs were totally different entities.

To confront this outrageous ruling, three labor unions—Solidarity Union of Japan Construction and Transport Workers Kansai Area Branch (Kan-Nama), Metal and Machinery Workers' Union in Osaka (Minato-Godo) and National Railway Motive Power Union of Chiba (Doro-Chiba)—started holding the Rally. We, three unions, shared anxiety and anger for this juridical move, because it would ruin workers' rights all together.

More than 20 years since then, we are again at a crossroads of history. Kan-Nama has been under a large-scale and extraordinary brutal state power repression. The union's cumulative total of 89 members have been arrested and detained for a long term. Every normal activity of Kan-Nama union, strikes, collective bargaining and so on became target of criminal repression. In spite of that, Kan-Nama fought 644 days to win back all arrestees and now the members are standing up to fight back. This is the fight for the rights and future of all workers in Japan.

In line with it, at the workplaces of JRs, within over about one and half year, 40,000 workers withdrew from unions under all-out heavy union busting.

The Prime Minister's Office is leading to make JRs a model of "a society without labor unions". The Abe government has set a goal of "extinguishing the word 'non-regular employment' from this society", meaning they aim to make a society in which total workforce is casually employed and thus 'at-will employment, at-will firing' becomes a new normality. Their scheme to revise the Constitution goes hand in hand with the assaults on labor movement and workers' rights.

This is the truth of "Work-Style Reform" avowed by Abe. Doro-Chiba has been struggling squarely against this attack. Minato-Godo (Metal and Machinery Workers' Union in Osaka) has been organizing the workers of small and medium-sized enterprises in its community across the barriers between these enterprises into one labor union. Their experiences are going to prove its real value of in the labor movement amid the pandemic.

The Abe Government, under the pressure of ongoing crisis, has been putting forward to a large-scale military build-up. He is urging to acquire "capability to strike enemy bases" and has insisted to achieve the revision of the constitution while he is in office, shamelessly exposing his political corruption and dirty selfish interests.

At the extraordinary Diet session next fall, the emergency clause for the constitutional revision is going to be focus of the discussion, taking advantage of the COVID-19 crisis. The Abe administration has already proposed the revision of the Act on Special Measures for Pandemic Influenza and New Infectious Diseases Preparedness and Response.

Against these attacks, Grand March to stop Constitutional Revision has been creating the epoch-making movement of "100 Teachers' Declaration of Never Send Our Students to the Battlefields Again", and it has organized a powerful struggle around the country in solidarity with Okinawa.

The explosive struggle, centering around the BLM all over the United States has been developing into a movement against neo-liberal policy. Korean Confederation of Trade Unions' powerful advance through organizing million workers and the courageous struggles of Hong-Kong, EU, Middle East, etc. have been flaming up around the world.

Though we are confronting the difficult situation, such a restriction on overseas travel, etc. due to COVID-19, we will hold the Rally on Nov. 1, as an international solidarity action (in Tokyo and Seoul).

The fundamental condition of workers' appearance at the forefront of the world has been widely created today. We appeal again. Militant labor union is urgently needed today.

Let's revitalize the labor movement together. We will call on you to join us together with many of your colleagues in Hibiya Open-Air Concert Hall on November 1.

National Workers' All-out Rally on Nov.1/Grand March of Ten Thousand Workers to Stop Constitutional Revision

Sunday, November 1 noon/ Demonstration: 3:15 p.m.

Hibiya Open-Air Concert Hall, Tokyo

Les organisations membres du Réseau Rail Sans Frontière soutiennent cet appel de nos camarades du Japon

[...] Déclenchée par la division et la privatisation des chemins de fer nationaux en 1987, une série de programmes néolibéraux s'est répandu dans notre société. Pour la survie désespérée du système capitaliste, chaque domaine - emploi, santé, système de sécurité sociale, éducation, etc. - a été mis dans un état horrible en

vertu du "principe de concurrence", ce qui a engendré des conséquences sociales dévastatrices avec 21 millions de travailleurs et travailleuses précaires.

Le capitalisme n'a plus de place pour la croissance. Néanmoins, afin de maintenir le système capitaliste, le gouvernement sacrifie les travailleurs et travailleuses, ordonne à la Banque du Japon de passer à des achats illimités d'obligations et d'actions du gouvernement, et investit les fonds de pension dans le marché boursier. Au moment où les choses ont atteint leur limite et sont au bord de l'effondrement, la pandémie COVID-19 révèle la réalité du néolibéralisme. Un raz-de-marée de faillites et de chômage massif s'annonce cet automne. Tout le monde le ressent et essaie de traduire sa colère en action. La colère populaire s'enflamme partout dans le monde et notre histoire va changer.

La division et la privatisation des chemins de fer nationaux japonais (JNR) en 1987 a été la plus grande attaque syndicale et la pire opération de licenciements de l'après-guerre au Japon, forçant 200 000 cheminots et cheminotes à quitter leur lieu de travail. Le 28 mai 1998, le tribunal de district de Tokyo a décidé que les compagnies de chemin de fer japonaises (JR) n'avaient aucune responsabilité légale dans le licenciement de 1 047 cheminots à l'époque de la division et de la privatisation des JNR, car les JNR et les JR qui leur ont succédé étaient des entités totalement différentes.

Pour faire face à cette décision scandaleuse, trois syndicats - le Syndicat de solidarité des travailleurs de la construction et des transports du Japon, section de la région du Kansai (Kan-Nama), le Syndicat des travailleurs de la métallurgie et des machines à Osaka (Minato-Godo) et le Syndicat des mécaniciens des chemins de fer nationaux de Chiba (Doro-Chiba) - ont alors commencé à organiser le rassemblement. Nous, les trois syndicats, avons partagé l'anxiété et la colère envers cette décision juridique, car elle allait ruiner les droits de tous les travailleurs et travailleuses.

Plus de 20 ans après, nous nous trouvons à nouveau à un carrefour de l'histoire. Kan-Nama a été soumis à une répression du pouvoir d'État à grande échelle et extraordinairement brutale. Au total, 89 membres du syndicat ont été arrêtés et détenus pendant une longue période. Toutes les activités normales du syndicat Kan-Nama, les grèves, les négociations collectives, etc. sont devenues la cible d'une répression criminelle. Malgré cela, Kan-Nama s'est battu pendant 644 jours pour récupérer toutes les personnes arrêtées et maintenant les membres se lèvent pour riposter. C'est la lutte pour les droits et l'avenir de tous les travailleurs au Japon. Dans le même temps, sur les lieux de travail des JR, en l'espace d'un an et demi environ, 40 000 travailleurs et travailleuses se sont retirés des syndicats sous l'effet d'une intense campagne antisyndicale.

Le bureau du Premier ministre est en train de faire des JR un modèle de "société sans syndicats". Le gouvernement Abe s'est fixé pour objectif de "supprimer le mot "emploi non régulier" de cette société", ce qui signifie qu'il vise à faire de la société une société dans laquelle l'ensemble de la main-d'œuvre est employé de manière occasionnelle et où "l'emploi à volonté, le licenciement à volonté" devient une nouvelle normalité. Leur projet de révision de la Constitution va de pair avec les attaques contre le mouvement ouvrier et les droits des travailleurs.

C'est la vérité de la "réforme du travail" avouée par Abe. Doro-Chiba a lutté sans relâche contre cette attaque. Minato-Godo (Metal and Machinery Workers' Union in Osaka) a organisé les travailleurs et travailleuses des petites et moyennes entreprises pour briser les barrières entre ces entreprises en unifiant dans un seul syndicat. Leurs expériences vont prouver leur utilité pour le mouvement syndical, à l'occasion de la pandémie.

Le gouvernement Abe, sous la pression de la crise actuelle, a proposé une militarisation à grande échelle. Il veut acquérir "la capacité de frapper les bases ennemies" et a insisté pour obtenir la révision de la constitution pendant son mandat, exposant sans vergogne sa corruption politique et ses sales intérêts égoïstes. Lors de la session extraordinaire de la Diète à l'automne prochain, la clause d'urgence pour la révision constitutionnelle sera au centre de la discussion, au prétexte de la crise liée au COVID-19. L'administration Abe a déjà proposé la révision de la loi sur les mesures spéciales pour la préparation et l'intervention en cas de pandémie de grippe et de nouvelles maladies infectieuses.

Contre ces attaques, la Grande Marche pour arrêter la révision constitutionnelle a créé le mouvement historique de la "Déclaration des 100 enseignants et enseignantes de ne plus jamais envoyer nos élèves sur les champs de bataille", et elle a organisé une puissante lutte dans tout le pays en solidarité avec Okinawa. Cette lutte explosive, centrée sur le BLM dans tous les États-Unis, s'est transformée en un mouvement contre la politique néo-libérale. La puissante avancée de la Confédération coréenne des syndicats, qui a permis d'organiser des millions de travailleurs et travailleuses, et les luttes courageuses de Hong-Kong, de l'UE, du Moyen-Orient, etc. se sont enflammées dans le monde entier.

Bien que nous soyons confrontés à une situation difficile, telle que la restriction des voyages à l'étranger, etc., en raison de la COVID-19, nous organiserons le Rassemblement le 1er novembre, dans le cadre d'une action de solidarité internationale (à Tokyo et à Séoul). La condition fondamentale d'une apparition des travailleurs et travailleuses au premier plan mondial a été largement créée aujourd'hui. Nous lançons un nouvel appel. Un syndicalisme militant est nécessaire de toute urgence aujourd'hui. Redynamisons ensemble le mouvement syndical. [...]

The organizations belonging to the International Labour Network of Solidarity and Struggle

National inter professional labour organizations

- Central Sindical e Popular Conlutas (**CSP-Conlutas**) - Brésil.
- Confederación General del Trabajo (**CGT**) - Etat espagnol.
- Union syndicale Solidaires (**Solidaires**) - France.
- Confederazione Unitaria di Base (**CUB**) - Italie.
- Confédération Générale du Travail du Burkina (**CGT-B**) - Burkina.
- Confederation of Indonesia People's Movement (**KPRI**) - Indonésie.
- Confederación Intersindical (**Intersindical**) - Etat espagnol.
- Confédération Générale Autonome des Travailleurs en Algérie (**CGATA**) - Algérie.
- Batay Ouvriye - Haïti.
- Unione Sindacale Italiana (**USI**) - Italie.
- Confédération Nationale des Travailleurs - Solidarité Ouvrière (**CNT SO**) - France.
- Sindicato de Comisiones de Base (**CO.BAS**) - Etat espagnol.
- Organisation Générale Indépendante des Travailleurs et Travailleuses d'Haïti (**OGTHI**) - Haïti.
- Sindacato Intercategoriale Cobas (**SI COBAS**) - Italie.
- Confédération Nationale du Travail (**CNT-f**) - France.
- Intersindical Alternativa de Catalunya (**IAC**) - Catalogne.
- Union Générale des Travailleurs Sahraouis (**UGTSARIO**) - Sahara occidental.
- Ezker Sindikalaren Konbergentzia (**ESK**) - Pays basque.
- Confédération Nationale de Travailleurs du Sénégal Forces du Changement (**CNTS/FC**) – Sénégal
- Sindicato Autorganizzato Lavorator COBAS (**SIAL-COBAS**) - Italie.
- General Federation of Independent Unions (**GFIU**) - Palestine.
- Confederación de la Clase Trabajadora (**CCT**) - Paraguay.
- Red Solidaria de Trabajadores - Pérou
- Union Syndicale Progressiste des Travailleurs du Niger (**USPT**) - Niger.
- Union Nationale des Syndicats Autonomes du Sénégal (**UNSA**) - Sénégal.
- Unión Nacional para la Defensa de la Clase Trabajadora (**UNT**) - El Salvador.
- Solidaridad Obrera (**SO**) - Etat espagnol.
- Independent Workers Union of Great Britain (**IWGB**) - Grande-Bretagne.
- Ogólnopolski Związek Zawodowy Inicjatywa Pracownicza (**OZZ IP**) - Pologne.
- Centrale Démocratique des Travailleurs de Martinique (**CDMT**) – Martinique.
- Associazione Diritti Lavoratori Cobas (**ADL COBAS**) – Italie
- Pakistan Labour Federation (**PLF**) – Pakistan

National professional labour organizations

- National Union of Rail, Maritime and Transport Workers (**RMT/TUC**) - Grande-Bretagne.
- Centrale Nationale des Employés – Confédération Syndicale Chrétienne (**CNE/CSC**) - Belgique.
- Sindicato Nacional de Trabajadores del Sistema Agroalimentario (**SINALTRAINAL/CUT**) - Colombie.
- Trade Union in Ethnodata - Trade Union of Employees in the Outsourcing Companies in the financial sector - Grèce.
- Syndicat national des travailleurs des services de la santé humaine (**SYNTRASEH**) - Bénin
- Sindicato dos Trabalhadores da Fiocruz (**ASFOC-SN**) - Brésil.
- Organizzazione Sindacati Autonomi e di Base Ferrovie (**ORSA Ferrovie**) - Italie.
- Union Nationale des Normaliens d'Haïti (**UNNOH**) - Haïti.
- Confederazione Unitaria di Base Scuola Università Ricerca (**CUB SUR**) - Italie.
- Coordinamento Autorganizzato Trasporti (**CAT**) - Italie.

- Syndicat des travailleurs du rail – Centrale Démocratique des Travailleurs du Mali (**SYTRAIL/CDTM**) – Mali.
- Gıda Sanayii İşçileri Sendikası - Devrimci İşçi Sendikaları Konfederasyonu (**GIDA-IŞ/DISK**) – Turquie.
- Syndicat National des Travailleurs du Petit Train Bleu/SA (**SNTPTB**) - Sénégal.
- Asociación Nacional de Funcionarios Administrativos de la Caja de Seguro Social (**ANFACSS**) – Panama.
- Palestinian Postal Service Workers Union (**PPSWU**) - Palestine.
- Union Syndicale Etudiante (**USE**) - Belgique.
- Sindicato dos Trabalhadores de Call Center (**STCC**) - Portugal.
- Sindicato Unitario de Trabajadores Petroleros (**Sinutapetrolgas**) - Venezuela.
- Alianza de Trabajadores de la Salud y Empleados Públicos - Mexique.
- Canadian Union of Postal Workers / Syndicat des travailleurs et travailleuses des postes (**CUPW-STTP**) – Canada.
- Syndicat Autonome des Postiers (**SAP**) - Suisse.
- Federación nacional de trabajadores de la educación (**SUTE-Chili**) - Chili.
- Plateforme Nationale des organisations professionnelles du secteur public - Côte d'Ivoire.
- Fédération nationale des ouvriers et collectivités locales - Union Marocaine du Travail (**UMT-Collectivités locales**) - Maroc.
- Centrale Générale des Services Publics FGTB, Cheminots (**CGSP/FGTB Cheminots**) - Belgique.
- Botswana Public Employees Union (**BOPEU**) - Botswana.
- Organisation Démocratique du Rail-Organisation Démocratique du Travail (**ODR/ODT**) – Maroc.
- Federação Nacional dos Trabalhadores em Transportes Aéreos do Brasil (**FNTTA**) - Brésil.
- Federação Nacional dos Metroviários (**FENAMETRO**) - Brésil.
- Namibia Football Players Union (**NAFPU**) – Namibie.
- Palestinian Electricians' Trade Union (**PETU**) – Palestine.
- Missão Publica Organizada – Portugal.

Local labour organizations

- Trades Union Congress, Liverpool (**TUC Liverpool**) - Angleterre.
- Sindacato Territoriale Autorganizzato, Brescia (**ORMA Brescia**) - Italie.
- Fédération syndicale SUD Service public, canton de Vaud (**SUD Vaud**) - Suisse
- Sindicato Unitario de Catalunya (**SU Metro**) - Catalogne.
- Türkiye DERİ-İŞ Sendikası, Tuzla et Izmir (**DERİ-İŞ Tuzla et Izmir**) - Turquie.
- L'autre syndicat, canton de Vaud (**L'autre syndicat**) - Suisse
- Centrale Générale des Services Publics FGTB, Ville de Bruxelles (**CGSP/FGTB Bruxelles**) – Belgique.
- Arbeitskreis Internationalismus IG Metall, Berlin (**IG Metall Berlin**) - Allemagne
- Sindicato Unificado de Trabajadores de la Educación de Buenos Aires, Bahia Blanca (**SUTEBA/CTA de los trabajadores Bahia Blanca**) - Argentine
- Sindicato del Petróleo y Gas Privado del Chubut/CGT - Argentine.
- UCU University and College Union, University of Liverpool (**UCU Liverpool**) - Angleterre.
- Sindicato di base Pavia (**SDB Pavia**) - Italie.
- United Auto Workers local 551 Ford Chicago (**UAW Ford Chicago**) – Etats-unis.
- Sindicato Uno Prodinsa, Maipú – Chili.
- Asociación Gremial de Trabajadores del Subterráneo y Premetro, Buenos Aires (**SUBTE/CTAt**) – Argentine.
- (واحد) - Syndicat des travailleurs du transport de Téhéran et sa banlieue (**Vahed**) – Iran.

International labour organizations

- Industrial Workers of the World - International Solidarity Commission (**IWW**).

Trends, tendencies or labour networks

- Transnationals Information Exchange Germany (**TIE Germany**) - Allemagne.
- Emancipation tendance intersyndicale (**Emancipation**) - France.

- Globalization Monitor (**GM**) - Hong Kong.
- Courant Syndicaliste Révolutionnaire (**CSR**) - France.
- Fronte di lotta No Austerity - Italie.
- Solidarité Socialiste avec les Travailleurs en Iran (**SSTI**) - France.
- Basis Initiative Solidarität (**BASO**) - Allemagne.
- LabourNet Germany - Allemagne.
- Resistenza Operaia - operai Fiat-Irisbus - Italie.
- Workers Solidarity Action Network (**WSAN**) - Etats-Unis.
- United Voices of the World (**UVW**) - Grande-Bretagne.
- Unidos pra Lutar - Brésil.
- Corriente Político Social Sindical 1° de Mayo de Buenos Aires – Argentine.
- Coordinamento Nazionale Unitario Pensionati di oggi e di domani (**CONUP**) – Italie.
- National Association of Human Rights Defenders – Palestine.
- Red de Trabajadores – Argentine.